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CO2-reductieprogramma: “Bewust omgaan met Energie” 
Focusgroep Industrie en zwaar materieel 

notulen bijeenkomst 1 februari 2024 

 

 

Aanwezig: 

Stimular Marc Herberigs (voorzitter) 

G. Van der Ven  Pieter van Dalen 

G. Van der Ven  Jolanda van Drunen 

Jansen Rioolreiniging Aram Jansen 

Jansen Rioolreiniging Rosalie Jansen 

Mourik België Cora de Groot  

Van den Noort Annelieke Peels  

Gebr. M&W Bron Karel Stuifzand  

 

Afgemeld: 

Mourik Industrie  Erik Janssen 

Gebr. M&W Bron Jessika Bron 

Den Hartog Gert-Jan de Groot 

 

 

1. Opening en mededelingen 

Marc opent de vergadering.  

De agenda wordt omgedraaid qua thema’s en vastgesteld.  

 

 

2. Inhoudelijk thema, de emissievrije bouwplaats (presentatie zie bijlage): 

Jos Kamphuis, duurzaamheidscoördinator Ballast Nedam Infra: 

Klimaat is ook een safety topic: Wat er nu gebeurd met CO2 levert veel problemen op.  

Vragen:  

a) Moet de opdrachtgever voor een voldoende zware bouwplaatsaansluiting zorgen? 

Meeste mensen zijn voor.  

b) Moet zero emissie niet als EMVI, maar als contracteis worden opgenomen? Meeste 

mensen weten het niet/ twijfelen. 

 

We zijn te gast op het project waar Jos duurzaamheidscoördinator is. Van de Ven, Ballast 

Nedam en Hakkers vervangen samen de kademuren in Arnhem (hoge kering) over 1,2 

km. 

Contract: 

- Verplicht emissieloos tot 55 kW (daarboven niet). 

- EMVI als je daarboven kan 

- De rest HVO100 

Walstroom is als voorwaarde opgenomen. Wordt 

tijdens project ook aangelegd. Is qua KW voldoende 

voor de meeste machines (2 x 3000 KVA midden en 

laagspanning beschikbaar). Het moet alleen verdeeld 

worden over de bouwplaats en daarvoor waren 3 

tijdelijke trafo’s en 8 hoofdverdeelkasten nodig. Is 

een serieuze kostenpost, maar was nodig omdat de 

walstroom ver uit elkaar ligt. 
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In tenderfase is ook een energiebehoefteplanning gemaakt. Een hele raming emissieloos 

opzetten was een grote uitdaging. We waren gewend om met fossiel te rekenen en dat is 

nu echt anders. 

Kostenraming was erg lastig. Energietarieven, vastrecht, laadvoorzieningen, verdeling. 

AC laden is niet zo duur, maar DC laden wel. Soms een mobiele accucontainer (trilblok).  

Inzet van een elektrisch bouwkraan op een werkschip (van Hakkers) is essentieel 

gebleken. 

Er is ook een aparte bouwhub/magazijn aangelegd. Er wordt veel op HVO gereden tot 

aan deze bouwhub. Tussen hub en bouwplaats vindt transport plaats met een elektrische 

vrachtwagen.  

 

Het meeste materieel dat wordt gebruikt is elektrisch (26 tons kraan, wiellader, trilblok 

voor damwanden etc). Helaas lukte het in een klein deel van het project helaas niet om 

het trillen elektrisch te doen en is tijdelijk een HVO variant toegepast.  

De ankerboormachine is in principe hybride en kan 2 uur full electric werken, daarna 

moet hij op HVO. Nu is er een kabel bij gelegd en kan hij de hele dag emissieloos 

werken. 

 

Werken met kabels levert wel andere veiligheids-issues op: Advies SCEB – ENI gevolgd: 

hoe ga je om met risico’s bij elektrisch werken. Bouwend Nederland werkt ook aan een 

richtlijn veilig werken met emissieloos materieel. 

 

Nu er gestart is wordt de voortgang bijgehouden met meters en rittenadministratie (dat 

laatste is wel lastig, vooral bij gecombineerde ritten). Woon-werkverkeer is uitgesloten 

van het emissieloos werken, maar er staan redelijk wat elektrische auto’s op de 

bouwplaats. Het bouwplaatstransport zelf is wel emissieloos.  

 

Besparingen zijn in totaal naar schatting 275 ton CO2, voor zowel de bouwplaats als de 

logistiek eromheen. En er zijn veel lessen geleerd! Er lukt heel veel, maar je hebt 

iedereen nodig, van machinist tot directie. Kennis delen is erg belangrijk. 

 

Tot slot wordt er een rondje gelopen over de bouwplaats met de uitvoerder.  
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3. Rondje duurzaamheid en presentatie voortgang CO2-reductie 

 

Aram & Ab  Jansen Rioolreiniging 

- Elektrische wagen is afgeleverd (twee asser). Nu moet de opbouw nog klaargemaakt 

worden, dat heeft vertraging opgeleverd. De accupakketten worden er nu in gezet. 

Rond zomer klaar.  

- Euro 4 voertuig vervangen voor euro 6, waarbij de opbouw niet is vernieuwd maar 

wordt overgezet. Deze is in mei klaar.  

- Elektrische citan aangeschaft. Hiermee wordt dagelijks 100 km van en naar Den Haag 

gereden. Scheelt flink in de uitstoot. 

- 1 hybride personenwagen vervangen voor een complete elektrische  

- Euro 3 veegwagen vervangen voor euro 6 veegwagen  

 

 

Jolanda/ Pieter Van der Ven 

- De 26 ton elektrische kraan is er en draait op het project 

- 30 ton kraan is er bijna 

- Voor het project is een telekraan omgebouwd naar elektrisch 

- Nieuwe elektrische shovel/wiellader 

- Nieuw magazijn geopend, alles elektrisch 

- Alle personenwagens voor uitvoerders zijn elektrisch of hybride 

- Werkbussen rijden minder met aanhangwagens, vanwege slimme inrichting is dat 

niet altijd meer nodig. 

- Veel mobiele powerpacks (om klein materieel te laden en de keten) 

- Onderzoek uitgevoerd om de uitstoot van beton terug te brengen. Er is een tool 

ontwikkeld om het verschil in de samenstelling (minder klinker, meer geopolymeer) 

te laten zien. Wordt ook als ketenanalyse gepubliceerd. 

- Nieuwe duurzaamheidcoördinator aangenomen (is er de volgende keer bij) 

 

 

Karel  Gebr. M&W Bron 

- Blijvend investeren op duurzaam materieel 

- Busjes worden nu ook elektrisch (Toyota), soms ook met aanhanger en dat gaat 

prima. 

- Nieuwe vrachtwagens zijn wel nog diesel (euro6) 

- Sommige opdrachtgevers zijn reëel, maar andere willen 100% emissieloos. Dat kan 

nu nog niet. Daar is BRON eerlijk in richting opdrachtgevers, maar dat kost helaas 

soms klanten. 

- Een van de tanks op het tankeiland (op terrein) is met HVO100. 

 

 

Cora   Mourik NV (België) en Mourik Infra 

- Druk met de voorbereiding van de CSRD. Duurzaamheidsstrategie herijkt en MOURIK 

brede CO2-reductieprogramma een nieuwe boost gegeven.  

- Nu moet ook de directie elektrisch gaan rijden, dat is een uitdaging 

- In België wordt alleen maar elektrisch gereden (ligt ook aan de fiscale regels die op 

dat vlak gunstiger zijn dan in NL) 

- Er rijden plm. 60 bussen en Pickups rond, waarvan de helft inmiddels elektrisch is 

(ook bakwagentjes).  

- Wordt ook steeds meer naar zwaar materieel gekeken. Zo wordt er aan een 

emissieloze vacuümwagen gedacht. Laadcapaciteit is echter een probleem. 
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Annelieke Van den Noort 

- Directie rijdt elektrisch/hybride 

- 10 nieuwe vrachtwagens aangeschaft. Elektrisch was niet haalbaar, dus euro 6 diesel 

geworden 

- Groene stroom op kantoor 

- Vanaf binnenkort gaan alle vrachtwagens op het terrein tanken en dan wordt het ook 

deels HVO. Percentage is nog niet bekend. 

- Er worden steeds meer perscontainers weggezet en minder rolcontainers. Dit zorgt 

voor minder transport.  

 

 

5. Datum en locatie volgende bijeenkomst: 

De datum is 26 september 2024 

Locatie: is nog niet bekend 

Thema: Accutechnieken en HBE’s  


